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PROTOKÓŁ Nr XXI/2020 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 15 czerwca 2020 roku 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

W sesji udział wzięli: 

1) radni, 

2) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

Listy obecności stanowią załączniki do protokółu odpowiednio od nr 2 do nr 3. 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum 

Pan Grzegorz Stępień – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia Rady Gminy w Strawczynie. Poinformował, że obrady Rady Gminy 

w Strawczynie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk.  

Pan Przewodniczący obrad powitał: Pana Karola Pichetę – Zastępcę Wójta 

Gminy, Pana Andrzeja Nawrota – Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej, 

Panią Justynę Stępień – Skarbnika Gminy oraz Panie i Panów radnych.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, 

że jest kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. Obecni byli wszyscy radni. 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad 

Na sekretarza obrad został powołany Pan Michał Bąk – radny, a na 

protokolanta powołano Elżbietę Kukulską. 

Ad. 3. 

Porządek obrad 

Do przedstawionego porządku obrad pytania i uwagi nie wpłynęły. 
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Ad. 4. 1) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty 

Pan Andrzej Nawrot - Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

przedstawił statystykę ilościowego rozkładu odpadów komunalnych w gminie na 

podstawie danych ze strumienia odpadów z pierwszych 5 miesięcy. Średnia ilość 

odebranych odpadów w przeliczeniu na miesiąc wynosi ok. 161 ton. Daje to po 

przemnożeniu przez nowe stawki, obowiązujące od czerwca 2020 roku, koszt netto 

60 238 zł. Po przemnożeniu przez stawkę 1,08 VAT -65 057 zł za jeden miesiąc. Są to 

koszty zagospodarowania odpadów. Na 6 miesięcy jest to kwota 390 345 zł. Koszt 

odbioru śmieci miesięcznie to ok. 40 000 zł, czyli po przemnożeniu przez 6 miesięcy 

240 000 zł. Łącznie koszt gospodarowania odpadami i dowóz przez 6 miesięcy wynosi 

630 345 zł. Wynagrodzenie wykonawcy z tytułu umowy wynosi 266 976 zł. Kwota 

zagospodarowania odpadów i dowóz praktycznie dwukrotnie przewyższa to, 

co przewiduje umowa na dwa kwartały, czyli brakuje 363 396 zł. Finalnie 

wynegocjowano 360 000 zł w ramach zawarcia ugody z przedsiębiorstwem 

„Zieliński”. Zapewnienie tej ugody zagwarantuje mieszkańcom gminy ciągłość 

umowy do końca roku. Zwiększona stawka zapewni odbiór wszystkich odpadów 

komunalnych, które generują mieszkańcy gminy. 

Przedstawiona powyżej statystyka stanowi załącznik Nr 4 do protokółu. 

Pan Karol Picheta – Zastępca Wójta Gminy wystąpił z prośbą do radnych 

o przemyślenie swoich decyzji przed głosowaniem. Stwierdził, że jeżeli wybierze się 

kogoś z „wolnej ręki”, to stawka na pewno będzie większa. 

 Pan Przewodniczący obrad poinformował, że zdaje sobie sprawę, że nie jest to 

łatwa decyzja i mieszkańcy będą niezadowoleni, ale śmieci muszą być odbierane. 

Stwierdził, że jeśli uchwała nie zostanie podjęta, będzie problem ze śmieciami.  

Pan Karol Picheta – Zastępca Wójta poinformował, że obecna umowa 

obowiązuje do końca roku i obecnie na ukończeniu są prace nad dokumentacją 

do nowego przetargu, aby nie czekać do ostatniej chwili.  



3 

 

Pan Andrzej Nawrot - Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

poinformował, że podjęcie uchwały pozwoli na odbiór odpadów komunalnych                      

z gminy. Jeśli wykonawca wycofa się z umowy to gmina może się z nim sądzić. 

Pytanie, kto w tym czasie będzie odbierał śmieci? Mieszkańcy osobiście nie mogą 

oddawać śmieci, ponieważ nie ma takiej możliwości. Gmina zaś nie dysponuje 

zapleczem technicznym ani logistycznym, aby taki odbiór śmieci przeprowadzić. 

Pan Michał Bąk - radny poinformował, że największy problem będzie 

z przyjęciem systemu dla gospodarstw domowych, w których mieszka jedna osoba.  

Pan Karol Picheta - Zastępca Wójta poinformował, iż od 1 stycznia 2021 r. 

będzie zmieniony system naliczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pan Grzegorz Stępień – Przewodniczący obrad poinformował, że zmiana 

systemu od osoby może potrwać co najmniej 4 – 5 miesięcy. W tym czasie muszą być 

przygotowane, rozniesione oraz wypełnione deklaracje przez mieszkańców.  

Wprowadzenie nowego systemu zmiany naliczania opłat za odpady komunalne nie jest 

możliwe w ciągu 1 lub 2 miesięcy.  

Pan Tadeusz Picheta – Radny poparł wypowiedź radnego Pana Michała Bąka, że   

pobieranie opłaty od gospodarstwa jest krzywdzące, w przypadku zamieszkiwania 

jednej lub dwóch osób w gospodarstwie.  

Pan Andrzej Nawrot – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej, powtórnie 

zapewnił, że będzie zmieniony system płacenia za odpady komunalne od osoby oraz 

odczytał pismo mieszkańca gminy z 27 maja 2019 r. w sprawie sposobu naliczania 

opłaty za odpady komunalne. Poinformował, że problem ten był poruszany na 

komisjach Rady Gminy w 2019 r.  

Pan Tadeusz Picheta – radny zapytał, czy jest możliwość przedstawienia 

na kolejnej sesji sposobu pomocy dla gospodarstw jedno lub dwuosobowych? 

Pan Andrzej Nawrot – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

poinformował, że pracownicy Urzędu Gminy będą starać się znaleźć rozwiązanie, 

które złagodzi skutki wprowadzenia tej uchwały. Najważniejsze jest zachowanie 
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ciągłości odbioru odpadów komunalnych. Zerwanie umowy z wykonawcą skutkuje 

zaleganiem śmieci. 

Pan Karol Picheta – Zastępca Wójta Gminy poinformował, że negocjacje 

z przedsiębiorstwem „Zieliński” były bardzo trudne, a pracownicy Urzędu Gminy 

starali się wynegocjować jak najlepsze warunki. 

Pan Andrzej Nawrot – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

poinformował, że Pan Zieliński zadeklarował, iż Gmina doszła do najniższego 

możliwego poziomu i nie może bardziej zejść z ceny.  

Pan Tadeusz Picheta – radny zadał pytanie, czy Urząd Gminy może zobowiązać 

się do pomocy mieszkańcom oraz do przedstawienia na następnej sesji systemu 

pomocy, tak aby przy płaceniu kolejnej raty była możliwość zrekompensowania lub 

starania się o jakąkolwiek pomoc? 

Pan Andrzej Nawrot – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

ponownie poinformował, iż pracownicy Urzędu Gminy będą starać się znaleźć 

rozwiązanie, które złagodzi skutki tej uchwały, lecz na chwilę obecną nie można nic 

obiecać. 

Pan Michał Zdzymira – Przewodniczący posiedzenia połączonych Komisji 

Rewizyjnej, Komisji Budżetu i Inwestycji, Komisji Samorządowej oraz Komisji 

Gospodarki Komunalnej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu wszystkich 

komisji projekt uchwały został negatywnie zaopiniowany. 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

jawne imienne. Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik Nr 5 

do protokółu.  

Wynik głosowania: 

- za – 2, 

-przeciw – 2, 

- wstrzymujące się – 11. 
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Głosowało 15 radnych. Projekt uchwały nie uzyskał większości głosów „za”,                        

w związku z tym uchwała nie została podjęta. 

Ad. 4.2) oraz Ad. 4.3) 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Strawczyn na 2020 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany                          

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Strawczyn na lata 2020-2029 

 Pan Przewodniczący obrad poinformował, że w związku z niepodjęciem 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, przyjmowanie pozostałych uchwał 

na obecnej sesji jest bezprzedmiotowe. 

Ad. 5.  

Komunikaty i ogłoszenia 

Pan Grzegorz Stępień – Przewodniczący obrad odczytał pismo z dnia                        

15 czerwca 2020r. w sprawie skorygowania listy zadań inwestycyjnych dotyczących 

budowy chodników w Gminie Strawczyn, które wpłynęło od Pana Tadeusza Pichety – 

radnego i sołtysa sołectwa Ruda Strawczyńska.  

Pismo stanowi załącznik Nr 6 do protokółu. 

Pan Tadeusz Picheta – radny zabrał głos i podtrzymał swoje stanowisko. 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że Rada Gminy wskazała kolejność 

budowy chodników, a sam Powiat zadecyduje o porządku ich  realizacji, posiłkując się 

na pewno Urzędem Gminy. 

Pan Michał Bąk – radny wypowiedział się za budową chodnika w Chełmcach 

oraz poparł swoje stanowisko. 

Do przedstawionych komunikatów i ogłoszeń pytań nie zgłoszono. 

Ad. 6. 

Zakończenie sesji.  
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XXI sesję, która rozpoczęła się o godz. 1012, a zakończyła o godz. 1039.  

 

  Protokołowała:       Sekretarz obrad:       Przewodniczący obrad: 

/ - / Elżbieta Kukulska            / - / Michał Bąk                / - / Grzegorz Stępień 


